
              Protokół 

                            z XVII zwyczajnej sesji Rady Gminy 
w Liniewie 

                        odbytej w dniu 22 czerwca 2004 r. w 

godz. 90 do 12 00 

                   sali posiedzeń GOKSiR w Liniewie przy ul. 
Dworcowej 3 

Ad.1 

Sesję otworzył i przywitał wszystkich zebranych 
Przewodniczący Rady Gminy  Ludwik Szparkowski 
stwierdzając, Ŝe obrady są prawomocne, poniewaŜ w sesji 
uczestniczy 13 radnych (nieobecni Pan Andrzej Skórski i 
Pan Bogdan Michnowski). Ponadto w sesji uczestniczyli
sołtysi  i zaproszeni goście.  

(Listy obecności w załączeniu do protokołu). 

Ad.2 

Przewodniczący Rady Gminy p. Ludwik Szparkowski 
zapytał radnych czy wnoszą uwagi do przedstawionego 
porządku obrad sesji. 

Wójt - proszę o wykreślenie z porządku obrad uchwały w 
sprawie udzielenia upowaŜnienia Wójtowi Gminy Liniewo w 
sprawie podejmowania działań zmierzających do zbycia 
nieruchomości. 

Proszę o wprowadzenie do porządku obrad sesji 
dodatkowych uchwał w sprawie: 

�   opinii dotyczącej lokalizacji na terenie Gminy Liniewo 
zakładu Utylizacji Odpadów wraz z wytwarzaniem 
energii, 

�   wyraŜenia zgody na oddanie w uŜytkowanie wieczyste 
nieruchomości objętej KW Nr 19356. 

Tadeusz Borkowski - w uchwale w sprawie przyjęcia do 
realizacji Planu Odnowy    i Rozwoju Sołectw miały być
wykreślone miejscowości Głodowo i Wysin                   i to 
miejsce powinno być wykropkowane. 
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Zenon Zieliński - czy istnieje słowo „wieczyste 
uŜytkowanie” . Czy moŜemy uŜywać takiego terminu? 

Radca - moŜemy jeszcze korzystać z tego terminu. 

Wiesław Szarmach - czy wieczyste uŜytkowanie nie 
przechodzi później na własność? 

Radca - pierwszeństwo jest w zakupie. 

Zenon Zieliński - z związku z uchwałą w sprawie opinii 
dotyczącej lokalizacji na terenie Gminy Liniewo zakładu 
Utylizacji Odpadów wraz z wytwarzaniem energii, dlaczego 
odbyło się spotkanie wiejskie tylko w miejscowości 
Liniewskie Góry? Dlaczego nie było to przedyskutowane w 
innych miejscowościach?  

Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych kto jest za 
odrzuceniem uchwały w sprawie udzielenia upowaŜnienia 
Wójtowi Gminy Liniewo w sprawie podejmowania działań 
zmierzających do zbycia nieruchomości. 

Radni 13 głosami „za” odrzucili uchwałę z porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych kto jest za 
przyjęciem uchwały w sprawie opinii dotyczącej lokalizacji 
na terenie Gminy Liniewo zakładu Utylizacji Odpadów wraz 
z wytwarzaniem energii, 

Radni 13 głosami „za” przyjęli uchwałę do porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych kto jest za 
przyjęciem uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na oddanie 
w uŜytkowanie wieczyste nieruchomości objętej KW Nr 
19356. 

Radni 13 głosami „za” przyjęli uchwałę do porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych kto jest za 
przyjęciem porządku obrad. 

Radni 13 głosami „za” przyjęli porządek obrad sesji, który 
brzmi następująco: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku dziennego. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

Strona 2 z 11Urząd Gminy Liniewo

2007-03-30http://bip.liniewo.pl/index.php?id=53&content=12649&page=1



4. Sprawozdanie Wójta Gminy z podjętych działań w 
okresie międzysesyjnym.  

5. Interpelacje i wnioski radnych.  

6. Podjęcie uchwał w sprawach: 

�   opinii dotyczącej lokalizacji na terenie Gminy 
Liniewo zakładu Utylizacji Odpadów wraz z 
wytwarzaniem energii, 

�   wyraŜenia zgody na oddanie w uŜytkowanie 
wieczyste nieruchomości objętej KW Nr 19356. 

�   przyjęcia darowizny nieruchomości , 

�   przyjęcia planu Odnowy Sołectw, 

�   przystąpienia sołectw Gminy Liniewo do 
Pomorskiego Programu Odnowy Wsi. 

7. Odpowiedzi na interpelacje radnych. 

8. Wolne głosy i wnioski.  

9. Ustalenie terminu następnej sesji. 

10. Zakończenie sesji. 

Ad.3 

Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał 
radnych, czy wnoszą uwagi do protokołu z poprzedniej
sesji. 

Radni jednogłośnie 13 głosami „za” przyjęła protokół z 
poprzedniej sesji. 

Ad.4 

Sprawozdanie z podjętych działań w okresie 
międzysesyjnych przedstawił Wójt Gminy p. Mirosław
Warczak. 

Radni nie wnieśli Ŝadnych uwag ani zapytań do 
przedstawionego sprawozdania. 

(Sprawozdanie w załączeniu do protokołu). 

Ad.5 
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Interpelacje i wnioski radnych. 

Ryszard Kruszyński - chciałbym się dowiedzieć czy 
zmieniło się stanowisko sprzedaŜy zakładu fryzjerskiego i 
mieszkania dla p. Sebastianowicz ? 

�   barszcz „sosnowskiego” - czy zaczęto go niszczyć? Co 
zrobiono w tym kierunku? 

�   turniej sołecki - sędziowanie to skandal, tak się nie 
robi, dlaczego krzywdzi się dzieci, nie było dokładnie 
napisane i nie wytłumaczono na czym polega 
konkurencja. 

Wiesław Szarmach - hydrofornia - czy jest załatwione 
odwodnienie koło hydroforni? Proszę o odpowiedź 
pisemną. Trzeba załoŜyć tam rury. Nic nie jest robione w 
tej sprawie. 

�   lampa w Wysinie - potrzebny jest kabel gdyŜ nie jest 
podłączona lampa. 

�   turniej sołecki - większość jest niezadowolona, to są 
dzieci tak się nie robi. 

Tomasz Filipski - proszę o przeprowadzenie kontroli 
hydrantów w razie akcji mogły by wystąpić problemy. 

Jerzy Narloch - hydranty - proszę o sprawdzenie, czy jest 
taka moŜliwość aby zmienić kurki na plastikowe, gdyŜ te z 
metalu giną. 

Alfons Troka - progi zwalniające - czy coś zrobiono w tej 
sprawie?  

Tadeusz Borkowski - droga na Syberię - trzeba ją 
naprawić, gdyŜ są straszne dziury.  

Na sesję rady gminy przybył radny Bogdan Michnowski. 

Andrzej Hinc - czy przyjmuje się stanowisko powołania 
dyrektora w szkole w Garcznie? 

Ad.6 

Podjęcie uchwał w sprawach: 

�   opinii dotyczącej lokalizacji na terenie Gminy Liniewo 
zakładu Utylizacji Odpadów wraz z wytwarzaniem 
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energii, 

Bogdan Michnowski - dlaczego spotkanie odbyło się tylko 
w Liniewskich Górach, a nie np. w Lubieszynie czy
Lubieszynku? 

Andrzej Hinc - czy na tyle jest uspołeczniona lokalizacja, 
Ŝe Pan Wójt zdecydował się przedłoŜyć ta uchwałę? Czy 
jest Pan zdecydowany?  

Wójt - odbyło się kilka spotkań. Na sesji byli 
przedstawiciele tej firmy, odbyło się spotkanie u sołtysa w 
Liniewskich Górach. KaŜdy miał prawo aby się 
wypowiedzieć. Mogę to uspołecznić i zrobić zebranie w 
Liniewie. 

Zenon Zieliński - niszczenie śmieci! Boję się tych smrodów! 
Mieszkańcy oczekują od Wójta, od władzy usłyszeć o tym 
co się dzieje?! 

Tomasz Filipski - ta inwestycja w tym miejscu jest 
potrzebna, ale chciałbym usłyszeć opinię od mieszkańców. 

Ludwik Szparkowski - my musimy to przekazać. Opinia 
komisji komunalnej jest cenna. 

Alfons Troka - spotkaliśmy się z tą firmą trzy razy. Jest to 
dobra inwestycja, nie moŜemy jej przepuścić.  

Ryszard Kruszyński -  

Ludwik Szparkowski - mieszkanka Liniewskich Gór tak 
powiedziała „są w tym szambie i trzeba coś z tym zrobić”. 

Vice przewodniczący Rady Gminy odczytał uchwałę w 
sprawie opinii dotyczącej lokalizacji na terenie Gminy
Liniewo zakładu Utylizacji Odpadów wraz                       z 
wytwarzaniem energii. 

Radni jednogłośnie 14 głosami „za” przyjęli  

Uchwałę Nr XVII/110/2004 w sprawie opinii 
dotyczącej lokalizacji na terenie Gminy Liniewo zakładu
Utylizacji Odpadów wraz z wytwarzaniem energii 

(Uchwała stanowi załącznik do uchwały). 

�   wyraŜenia zgody na oddanie w uŜytkowanie wieczyste 
nieruchomości objętej KW Nr 19356. 
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Vice przewodniczący Rady Gminy odczytał uchwałę w 
sprawie wyraŜenia zgody na oddanie w uŜytkowanie
wieczyste nieruchomości objętej KW Nr 19356. 

Radni jednogłośnie 14 głosami „za” przyjęli  

Uchwałę Nr XVII/111/2004 w sprawie wyraŜenia 
zgody na oddanie                w uŜytkowanie wieczyste 
nieruchomości objętej KW Nr 19356. 

(Uchwała stanowi załącznik do uchwały). 

�   przyjęcia darowizny nieruchomości 

Zenon Zieliński - ile będzie kosztowało przyjęcie 
darowizny? 

Stanisław Narloch - przedstawił prowizoryczne koszty 
poniesienia tej darowizny. 

Andrzej Hinc - wnioskuję o dodanie w § 1 słowa „poprzez 
darowiznę” 

  

Przewodniczący Rady Gminy - wnoszę zmianę 
powierzchnię 0,5 ha zmienić na 0,144 ha. Po pomiarach 
wyszło 0,144 ha. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych kto jest za 
zmianami. 

Radni 14 głosami przyjęli zmiany wprowadzone przez 
Andrzeja Hinc i Ludwika Szparkowskiego. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy odczytał uchwałę. 

Radni 13 głosami „za” i 1 głosem „wstrzymującym” podjęli 

         Uchwałę Nr XVII/112/2004 w sprawie przyjęcia 
darowizny nieruchomości. 

(Uchwała stanowi załącznik do protokołu). 

�   przyjęcia do realizacji Planu Odnowy i Rozwoju 
Sołectw : Głodowo i Wysin. 

Andrzej Hinc - przecieŜ plan odnowy Orla jest juŜ podjęty 
w zeszłym roku. 

Strona 6 z 11Urząd Gminy Liniewo

2007-03-30http://bip.liniewo.pl/index.php?id=53&content=12649&page=1



ElŜbieta Licznerska przedstawiła Plan Odnowy i Rozwoju 
Sołectwa Wysin 

(Plan Odnowy stanowi załącznik do protokołu). 

Anna Derra przedstawiła Plan Odnowy i Rozwoju Sołectwa 
Głodowo. 

(Plan Odnowy stanowi załącznik do protokołu). 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy odczytał uchwałę. 

Radni jednogłośnie 14 głosami „za” przyjęli  

         Uchwałę Nr XVII/113/2004 w sprawie przyjęcia do 
realizacji Planu Odnowy i Rozwoju Sołectw : Głodowo i 
Wysin. 

(Uchwała stanowi załącznik do protokołu). 

�   przystąpienie sołectw Gminy Liniewo do Pomorskiego 
Programu Odnowy Wsi. 

Przewodniczący Rady Gminy - proszę o wykreślenie z 
projektu uchwały wsi Głodowo i Wysin oraz o 
wykropkowanie § 2 i § 3 tych miejsc. 

Proszę o prezentację Programów Odnowy Wsi : Głodowo, 
Orle i Wysin. 

Anna Derra - przedstawiła Program Odnowy Wsi Głodowo. 

(Program Odnowy Wsi stanowi załącznik do protokołu). 

Zenon Zieliński - w pkt 6 ppkt 3 pisze „oświadczam, Ŝe 
posiadamy środki” jak tak, to ile posiadacie? 

Anna Derra - chodzi nam o środki gminne. 

Tadeusz Borkowski - przedstawił Program Odnowy Wsi 
Orle. 

Ksiądz Proboszcz Andrzej śur - przedstawił Program 
Odnowy Wsi Wysin. 

(Program Odnowy Wsi stanowi załącznik do protokołu). 

Zenon Zieliński - duŜo ma być na tym parkingu, ale jest 
tam mało miejsca. PrzejeŜdŜający turyści nie będą mogli 
znaleźć miejsca  na postój. 
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Ksiądz Proboszcz - nie będzie problemu, zrobimy tak aby 
było dobrze. 

Tomasz Filipski - jest to duŜa inwestycja do 
zagospodarowania (0,5 ha). 

Zdzisław Sapierzyński - przedstawił swoje uwagi do 
projektu sołectwa Orle. 

Wiesław Szarmach - Wam furtkę otworzono w zeszłym 
roku, nie dzielmy gminy na A i B, ludzie teŜ Ŝyją w innych 
miejscowościach. Nie mówię Ŝe wieś Orle dziś 
przekreślamy, był Garczyn , Liniewo  dajmy szansę  
innym, nikt nikogo nie dyskryminuje. Uchwała jest źle 
skonstruowana, ale nie dzielmy gminy, nie zamykajmy 
drogi innym. 

Zdzisław Sapierzyński - moim marzeniem jest aby trzy 
wsie były ujęte w tym programie.   

  

Ryszard Kruszyński - czy to jest ostateczne, Ŝe tylko dwie 
wsie muszą być ujęte ? 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił radnych aby 
zagłosowali imiennie kaŜdy wybierając dwie wsie. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych kto jest za 
głosowaniem imiennym  

Radni 14 głosami „za” przyjęli wniosek Przewodniczącego 
Rady Gminy. 

1. Andrzej Bławat - Głodowo, Wysin 

2. Tadeusz Borkowski - Głodowo, Orle 

3. Anna Derra - Głodowo, Wysin 

4. Tomasz Filipski - Głodowo, Wysin 

5. Andrzej Hinc - Głodowo, Orle 

6. Ryszard Kruszyński - Głodowo, Wysin 

7. Bogdan Michnowski - Wysin, Orle 

8. Jerzy Narloch - Głodowo, Wysin 
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9. Hanna Potrykus - Głodowo, Wysin 

10. Wiesław Szarmach - Głodowo, Wysin 

11. Ludwik Szparkowski - Wysin, Głodowo 

12. Alfons Troka - Wysin, Głodowo 

13. Sławomir Zabrocki - Wysin, Głodowo 

14. Zenon Zieliński - Wysin Glodowo 

1 głos za sołectwem Wysin i Orle 

2 głosy za sołectwem Głodowo i Orle 

11 głosów za sołectwem Głodow i Wysin 

Do Pomorskiego Programu Odnowy Wsi przystąpiły 
sołectwa Głodowo i Wysin. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy odczytał uchwałę. 

Radni 13 głosami „za” i 1 głosem „wstrzymującym się” 
przyjęli 

         Uchwałę Nr XVII/114/2004 w sprawie przystąpienie 
sołectw Gminy Liniewo do Pomorskiego Programu Odnowy 
Wsi. 

(Uchwała stanowi załącznik do protokołu). 

Ad.10 

Odpowiedzi na interpelacje radnych. 

Wójt - Zakład Fryzjerski i mieszkanie - nie są 
przeznaczone na razie na sprzedaŜ, 

�   sędziowanie na turnieju sołeckim - trzeba będzie 
przeanalizować i przemyśleć co do sędziów, 

�   we wrześniu będzie przeprowadzony konkurs na 
dyrektora, a do tego czasu ja powołam osobę, mam 
takie prawo. 

Piotr Piwowarczyk - odwodnienie Wysina - napiszemy do 
Pana pismo, podamy tam datę. 

�   słup oświetleniowy - nie wiem jakie były uzgodnienia, 
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trzeba zacząć od złoŜenia wniosku do zakładu
energetycznego. 

�   przegląd hydrantów - zrobimy przegląd, elementy 
aluminiowe - czy coś juŜ zginęło? Sprawdzimy to. 

�   progi zwalniające - zrobimy to, ale nie mamy tylu 
pracowników aby wszystko wykonać 

�   droga do Syberii - juŜ są tam pracownicy i ją 
naprawiają, jest potrzebny jeszcze jeden pracownik. 

Stanisław Narloch - barszcz „sosnowskiego” - oficjalnie nie 
jest ujęty jako roślina szkodliwa, zaczęła parzyć to zaczęto 
ją topić. Wysłaliśmy pismo do kolei, umówiliśmy się na
spotkanie, nie wiem co ustalimy, spróbujemy to niszczyć. 
Kupimy jakiś środek. 

   

Barbara Okrój - wyjaśniła jak przebiega realizacja 
świadczeń rodzinnych. 

Ad.11 

Wolne głosy i wnioski. 

Ryszard Kruszyński - w sprawie sprzedaŜy mieszkań 
rozmawiałem z Panią Sebastianowicz mówi, Ŝe rozmawiała 
z Wójtem i powiedział, Ŝe będzie to sprzedane. Mieszkania 
dla nauczycieli, miały być składane wnioski, kto chce 
wykupić. Nikt nie złoŜył, to dlaczego nie moŜna ich 
sprzedać? 

Zastępca Wójta - są to mieszkania oświatowe i musimy je 
utrzymać. Jeśli będzie sprzedaŜ to p. Sebastianowicz 
będzie mogła nabyć mieszkanie. PrzecieŜ napisano to w
piśmie. 

Wójt - podziękował Proboszczom za zachęcenie 
mieszkańców do składania wniosków. 

Pan Szwichtenberg - dlaczego nie ma sprzedaŜy Zakładu 
Fryzjerskiego? Jaka jest przyczyna? Co stoi na
przeszkodzie? JeŜeli nie zostanie sprzedany to go 
zlikwidują. Czy gmina ma jakieś plany w związku z tym 
miejscem? 

�   boisko sportowe - jest tam duŜa trawa. Trzeba to 
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miejsce wykorzysta. Jeśli nie będzie to miejsce 
uŜytkowane to moŜna wykopać bramki i przenieść je na 
boisko koło szkoły?  

Wójt - działalność mogą dalej prowadzić. Mogę obniŜyć im 
podatek za czynsz. DzierŜawią ten lokal. Z punktu interesu 
gminy nie mogę go sprzedać. Jest to jeden duŜy obiekt nie 
wiem do czego będzie później nam potrzebny. Starały 
się                     o dzierŜawę. Nie widziałbym problemu 
gdyby zakład był w innym miejscu. 

Zastępca Wójta - boisko sportowe - trawa została 
skoszona. Jeśli młodzieŜ będzie chciała korzystać to niech 
korzysta do momentu powstania boiska przy szkole wtedy 
zastanowimy się co zrobić z tym boiskiem. 

Andrzej Hinc - w Gminnym Centrum Informacji nie moŜna 
korzystać z internetu. Jak tu pomagać bezrobotnym?! 

- Zakład Fryzjerski - dla nich to miejsce pracy, a teraz 
znowu mogą zostać bezrobotnymi. Nie rozwijamy
przedsiębiorczości tylko podcinamy skrzydła, nie będzie 
tego zakładu na naszym terenie.   

Zastępca Wójta - nie zdarzyło się aby bezrobotna osoba 
nie została pozytywnie obsłuŜona. Muszą najpierw 
powiadomić opiekę społeczną, Ŝe chcą skorzystać z 
internetu. Jeśli ktoś chce to moŜe skorzystać, jeszcze 
nigdy nie było takiego przypadku, Ŝe nie udostępniono 
internetu. 

Zdzisław Sapierzyński - zakład moŜe ulec zamknięciu. 
Funkcjonuje na zasadzie Ŝyczliwości. 

Wójt - mogą funkcjonować. Chce im pomóc zniŜając 
czynsz dzierŜawny. Brały na to ryzyko podejmując tą
inwestycję. 

Ad.12 

Termin kolejnej sesji planowany na koniec sierpnia. 

Ad.13 

Sesję zakończono o godzinie 1200. 
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